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GUIDELINES FOR ACQUISITION OF JOKER DAYS 
 
 

Due to obligatory school attendance as of Kindergarten age, it is not possible 
for Double Decker to excuse children for arbitrary absences.  
 

 

EXCUSED ABSENCES FROM KINDERGARTEN 

If a child is absent from school for any amount of time due to illness or other unforeseeable 
grounds, parents are obligated to immediately notify Double Decker. 

Students are excused from attending Double Decker with sufficient grounds for justification. 
Personal, family and educational circumstances are taken fully into consideration. 

Explicit reasons for excused absences: 

• Contagious illnesses / diseases 

• Extraordinary circumstances in the family 

• Religious holidays or special events of religious or denominational nature 

• Preparation for and active participation in important cultural and athletic events  

• Special need for support of artistic and athletic talents 
 

JOKER DAYS 

Kindergarten students are excused from attending Double Decker for up to ten days per school 
year without having to justify absences (so-called “Joker Days”). In accordance with governmental 
guidelines, parents are required to submit a notice to Double Decker 5 days in advance of 
anticipated absences. 

However, due to the nature of Joker Days, it is also understandable that under exceptional 
circumstances they might be used spontaneously. Thus, exemption from the 5-day time limit may 
be allowed in specific cases.  

Joker Days can be used all at once, individually or in groups.   

Each uti l ized Joker Day counts as a ful l  day, even if the child attends school for only a 
half-day on that particular day. Any unused Joker Days are forfeited. 

Non-compliance with the above mentioned guidelines, i.e. unexcused absences, will result in a 
penalty. 
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REGLEMENT DOUBLE DECKER DISPENSATION UND 

JOKERTAGE 
 
 

Aufgrund des Volksschulgesetzes ist der Besuch des Kindergartens 
obligatorisch. Es ist daher nicht möglich vom Unterricht im Kindergarten beliebig 
fernzubleiben.  
 

DISPENSATION VOM UNTERRICHT 

Bleibt eine Schülerin oder ein Schüler wegen Krankheit oder aus anderen unvorhersehbaren 
Gründen dem Unterricht ganz oder teilweise fern, müssen die Eltern unverzüglich die Schule 
benachrichtigen.  

Die Schule Double Decker dispensiert Schülerinnen und Schüler aus zureichenden Gründen vom 
Unterrichtsbesuch. Sie berücksichtigt dabei die persönlichen, familiären und schulischen 
Verhältnisse.  

Dispensationsgründe sind insbesondere:  

• Ansteckende Krankheiten im persönlichen Umfeld der Schülerinnen und Schüler 

• Aussergewöhnliche Anlässe im persönlichen Umfeld der Schülerinnen und Schüler 

• Hohe Feiertage oder besondere Anlässe religiöser oder konfessioneller Art  

• Vorbereitung und aktive Teilnahme an bedeutenden kulturellen und sportlichen Anlässen  

• Aussergewöhnlicher Förderbedarf von besonderen künstlerischen und sportlichen Begabungen 
 

JOKERTAGE 

Jede Schülerin oder jeder Schüler kann – ohne Vorliegen eines Dispensationsgrundes – 10 
Tage pro Schuljahr vom Kindergarten Double Decker fernbleiben (sog. Jokertage). 

Die Eltern müssen 5 Tage im Voraus den Bezug von Jokertagen mitteilen. Allerdings liegt es in der 
Natur der Jokertage, dass diese auch einmal relativ spontan eingesetzt werden können. Deshalb 
werden Gesuche auch bei Nichteinhalten der 5 Tage-Frist ausnahmsweise genehmigt.  

Jokertage können einzeln oder zusammen bezogen werden. 

Jeder bezogene Jokertag gi lt als ganzer Tag, auch wenn an jenem Tag der Unterricht nur 
während eines Halbtages stattfindet. Nicht bezogene Jokertage verfal len. 

Verstösse der Eltern gegen die Dispensationsbestimmungen werden bestraft. 


